
با حضور معاونت محترم  93/99/4931روز شنبه مورخ  4931اولین جلسه شورای گفتگوی دولت وبخش خصوصی در سال 

برنامه ریزی و اشتغال استانداری ،مدیر کل دفتر هماهنگی امور اقتصادی ،ریاست سازمان صنعت ،معدن وتجارت ،اعضا هیئت 

 کمیسیونهای تخصصی تشکیل گردید.نمایندگان اتاق بازرگانی و روسای انجمنها و 

آقای خاکی ریاست اتاق بازرگانی ضمن عرض تبریک جهت میلاد با سعادت حضرت علی اکبر )ع( و سمت جدید جناب آقای 

 ،به قرائت دستور جلسه پرداختند.مهندس رضوی به رعنوان ریاست سازمان برنامه و بودجه استان 

ا برنامه ریزی جهت توسعه صادرات استان و تدوین برنامه اعزام وپذیرش هیاتهای ایشان در ادامه هدف از تشکیل این جلسه ر

 تجاری و هماهنگی جهت برگزاری منظم جلسات آتی شورای گفتگو برای حل مشکلات تولید کنندگان استان بیان نمودند.

 :آقای فرهادی معاونت بازرگانی خارجی سازمان صنعت ،معدن وتجارت 

میلیون دلار کاهش داشته است. البته با ید به این  09دارد که مبلغ  4939صادرات استان در سال  آمارها نشان از کاهش

کاهش داشته است و دیگر کالاها افزایش یعنی کفش و مصنوعات پلاستیکی موضوع اشاره نمود که فقط صادرات دو کالا 

ی صادرات کل استان تاثیر گذاشته و با کاهش کلی ولی چون کاهش صادرات این دو کالا قابل توجه بوده بر روداشته است . 

 صادرات مواجه شده ایم .

اولین دلیل اصلی کاهش صادرات کالایی همانند کفش در استان قم استراتژیک بودن آن است.)از لحاظ تولید ،اشتغال 

 وصادرات(ولی همین کالا در استانها و یا کشورهای دیگر مهم واستراتژیک نمی باشد .

 یل انتخاب بازارهای نامطمئن که باعث کاهش صادرات گردیده است .دومین دل

صادرات منوط به تنوع محصولات ،کاهش قیمتها و ارتباطات بین تجار کشورهای مختلف براساس مطالعات انجام شده افزایش 

ان به این مهم دست می باشد که با شرکت در نمایشگاههای خارجی )جهت تبلیغات ( واعزام و پذیرش هیاتهای تجاری می تو

 یافت.

برنامه پیش بینی شده جهت اعزام برای هر فصل یک هیئت تجاری که در مرداد ماه اعزام هیئت به افغانستان و مهر ماه به 

آذربایجان خواهیم داشت و جهت پذیرش استان قم امادگی اسکان و پذیرش یک شب و یک روز کلیه هیاتهای پذیرشی به 

 کشور را دارد.

 ندس اله یاری عضو هیئت رئیسه اتاق بازرگانی:اقای مه

 در خصوص هیاتهای تجاری حتماً چند روز قبل اطلاع رسانی صورت گیرد تا برنامه ریزیهای مناسب انجام گیرد.

 ه ولیردیدتولیدی با اداره امور مالیاتی می باشد که بارها و بارها این مشکلات بیان گ اما اصلی ترین موضوع و مشکل واحدهای

 مدیران آن مجموعه تشکر وقدردانی صورت گیرد که این موضوع خود جای بحث دارد. می خواهند از

 آقای آقاجانی عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی:

افزایش قیمت تمام شده محصولات تولیدی باعث کاهش صاردات و از دست دادن بازارهای هدف ،عدم ثبات قوانین داخل 

 پذیرش هیاتهای تجاری به تنهایی نمی توان صاردات را افزایش داد.شده است .با اعزام و 

 آقای محمدی کاشانی عضو هیئت رئیسه اتاق بازرگانی:



ایشان از آقایان مهندس کریمی و سیجانی در خصوص تشکیل کار گروه حمایت از صنعتگران که بسیار عالی کار انجام می 

 شود تشکر و قدردانی نمودند.

نون مالیات )قانون معافیت مالیاتی از مرکز استان ( در استان پیگیری و اجرا نمی شود؟ در حال حاضر که قا 491چرا ماده 

  بازار دچار رکود و عدم سرمایه گذاری می باشد بهترین زمان برای اجرای این قانون می باشد .

 آقای حاج حسینی ریاست کمیسیون صاردات اتاق بازرگانی:

شرکت صنایع مولدان شیمی انجام شد به این نتیجه رسیدیم که با افزایش قیمت دلار صادرات  طی یک آسیب شناسی که از

 بلکه کاهش خواهد داشت .فقط با ثبات نرخ ارز است که صاردات افزایش خواهد داشت . افزایش نمی یابد

شد و بدترین نوع صادرات در حال حاضر مهمترین مشکل تولید و صادرات افزایش قیمت تمام شده محصولات تولیدی می با

 خام فروشی است که کشور را فقیر می نماید و هیچ ارزش افزوده ای را در بر نخواهد داشت .

 آقای ابراهیمی ریاست انجمن صنایه همگن سنگ :

 با افزایش قیمت حاملهای انرژی از قبیل آب ، برق و گاز قطعاً قیمت تمام شده محصولات افزایش می یابد .

شتر یمالیاتی قم بسیار سخت گیرانه نسبت به واحدهای تولیدی عمل می نماید که طبق آمار وصولی مالیات استان ب اداره امور

از مقرری آن بوده است که این یک فاجعه برای صنعت و تولید کننده می باشد در صورتی که اگر کمتر از مبلغ تعیین شده 

 نمی گرفت. مالیات اخذ گردد هیچ مواخذه و یا بازخواستی صورت

 آقای حاج ابراهیم دبیر اتاق تعاون :

در حال حاضر کالاهایی از مرزهای قانونی کشور به صورت قاچاق وارد کشور می شود که هیچ گونه عوارض و یا مالیات 

مجوزهای پرداخت نمی نمایند ولی یک تولید کننده برای واردات مواد اولیه واحد خود باید انواع و اقسام عوارض ،مالیات و 

 مربوطه را اخذ نماید که این موضوع باعث افزایش قیمت تمام شده می شود.

 آقای آرحیمی عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی :

مهمترین شاخصه حل مشکل شناسایی مشکل می باشد .باید ابتدا مشکلات استان در خصوص تولید و صادرات شناسایی شود 

 بخش خصوصی جلسات مستمر و منظم همراه با مصوبات قانونی باید وجود داشته باشد.و با اطمینان متقابل بین دولت و 

 صنعت استان : آقای فرهانی ریاست خانه

 مشکل واحدهای تولیدی مالیات ،قیمت تمام شده محصولات ، بیمه و بانکها می باشد . 

ای واحدها ایجاد می نماید و تعیین کارهای در حال حاضر کارشناسان بهداشت هر روز با ایرادات فراوان یک چالش جدید بر

 سخت وزیان آور باعث از دست دادن نیروی کار با تجربه خواهد شد .

 باید استانداری جلسه ای با مدیران اجرایی استان برگزار نماید و مدیران را از وضعیت صنعت استان آگاه نمایند .

 آقای آوری فرد مدیر کل دفتر هاهنگی امور اقتصادی :



خیابان ساحلی وجود داشته است . طبق قانون از مرکز شهر قم ) هرک صنعتی محمود آباد در گذشته عافیتهای مالیاتی شم

می  0/99کیلومتر و ابتدای ورودی شهرک صنعتی محمود آباد  99جنب مصلی(تا ورودی شهرک صنعتی شکوهیه کمتر از 

 به اداره امور مالیاتی ابلاغ شده است . باشد )البته مسیر زمینی و مناسب ترددکامیون( که کتبا ً

 آقای ذاکری ریاست سازمان صنعت ،معدن وتجارت:

اولین مورد تحرک بیشتر اتاق بازرگانی و انجمن ها می باشد به صورتی که از مدیران استان مطالبه داشته باشند و به دنبال 

 آن ماه هم سیاستهای استان را دنبال می نماییم .

برنامه مدون و منسجم و با پتانسیل بالایی که دارد می تواند در تولید و صادرات پیشتاز باشد که لازمه آن  استان قم با یک

 ایجاد زیر ساختهای لازم و ارتباطات لازم با تجار کشورهای مختلف می باشد .

تر مربع غرفه دائمی در م 09رفع ان هستیم و اخذ که به مشکل برخورده است که در حال  31برگزاری نمایشگاهها در سال 

 نمایشگاه کربلا به عنوان اولین کشور هدف صارداتی استان در حال پیگیری می باشد .

 کمال تشکر وقدردانی را دارم . در پایان  از اتاق بازرگانی ،خانه صنعت و انجمنها جهت برپایی هر چه باشکوه تر روز صنعت 

 :آقای مهندس رضوی معاونت برنامه ریزی واشتغال 

 با توجه به اینکه تمام بحث ها وصحبت های دوستان تکرار مکررات است ولی باید آنقدر بازگو شود تا مشکلات مرتفع گردد.

استانی بوده که مازاد دریافتی مالیات داشتند .باتمام این موارد در این بخش چه استانی و ملی  19استان قم جزء  39در سال 

 ه صورت موردی در حال حل شدن ولی کافی نمی باشد .پرونده ای مالیاتی بمشکل داریم.

 پیگیری جلسه مشترک با آقای عسگری ،دکتر لاریجانی و وزیر اقتصاد هستیم .

 در خصوص بهداشت محیط جلسه ای با معاونت غذا ودارو برگزار خواهد شد .

تداوم این جلسات در رفع مشکلات می باید از ظرفیت تجار کشورهای مختلف در جهت بهینه و توسعه صادرات استفاده شود .

 تواند موثر باشد .

 مصوبات:

 مقرر گردید یک هیات تجاری در مرداد به افغانستان و در مهر ماه به آذربایجان اعزام شوند .

 پیگیر جلسه با آقای عسگری ودکتر لاریجانی باشد. مقرر گردید دفتر معاونت برنامه ریزی و اشتغال استانداری

 جلسه ای جهت رفع مشکل بهداشت محیط واحدهای تولید با معاونت دانشگاه علوم پزشکی برگزار شود .مقرر گردیی 

مقرر گردید جلسه ای با آقای بازوند رئیس اداره کار ، رفاه وامور اجتماعی برگزار شود تا شغلهای سخت وزیان آور کمتر 

 مشمول قرار گیرند. 

  

 


